
 
 
 

Referat den 11.01.2023 
 

Mødested: Centerkontoret, kl. 16.30 
Deltagere: LR, JT, SN, PR, MBF og HJC 
 
 

1. Godkendelse af referat ad mødet d. 23.11.22  
Referatet blev godkendt med en enkelt rettelse. 
 

2. Dialogmødet i marts 2023.  
Der udarbejdes særskilt skrivelse til EK. 
Punkterne vil bl.a. være 

• Mennesket ved Havet 
PR undersøger om vi kan skaffe sponsorstøtte. (Claus Sørensen fonden m.v.) 

• Mågehøjen 
• Esbjerg Strand 

HJC udarbejder oplæg til skrivelse. LR indsender. 
 

3. Visionsrundturen prioritering tilbagemelding inden d. 15.2.23 
S-FL ønsker en tilbagemelding om hvad der sker med hensyn til Gudenåvej. 
resten af punkterne giver ikke anledning til yderligere tiltag fra Lokalrådet. 
A. Opstilling af skurvogn til turistkontoret kan ikke accepteres. Turistkontoret skal forblive i 
midtbyen, da det er her der kommer flest besøgende. 
B. Med hensyn til forskønnelse af Brillesøen er det Lokalrådets opfattelse at et sådant arbejde 
bør henlægges til perioden uden for yngleperioden, hvilket der helt generelt bør tages hensyn 
til, når der gennemføres vedligehold/forskønnelse af naturområderne her i kommunen. 
 

4. Besparelse inden for den kollektive trafik svar inden d. 15.1.23 
Lokalrådet er af den opfattelse at ønsker man en kollektiv transport i kommunen, da bør man 
bevare det nuværende serviceniveau, og så følge op på hvordan situationen er i øjeblikket med 
hensyn til belægning, og ikke anvende tal er ikke længere up to date. 
Skal der endelig findes besparelser, bør dette alene finde sted ved nedsætte aftenkørslen efter 
kl. 19.00 til time drift. Alternativt kan der indsættes mindre busser i ydertiderne, ganske vist er 
besparelsen ikke så stor som en direkte nedlæggelse, men en forringelse medfører efter vor 
opfattelse til at endnu flere ikke længere anvender den kollektive drift. 
 

5. Mail fra Anne Marie Johnsen Slaikjær bl.a. lokalrådskonferencen 25.2.23 og høringsportalen 
Det er ganske uacceptabelt at Lokalrådene fremover selv skal holde sig ajour i stedet for at få 
tilsendt mails når der indkaldes eller udsendes dagsordner m.v. 
Brev til AMJ herom. 
 

6. Autocampere v. Max og Peter 
Vi afventer et svar vedrørende vores tidligere henvendelse om begrænsning af 
parkeringsmulighederne. 
Vi ønsker endvidere et svar på, hvor langt EK er med at få indført tidsbegrænset P mulighed for 



 
Autocamperne på P-pladserne langs Sædding Strandvej?? 
 

7. Lys på stien og området ved ”Mennesket ved Havet” v. Peter 
Lokalrådet er af den opfattelse at det fremsatte borgerønske om lys på stien fra de 4 mænd ved 
havet og ud til Møllebækken ikke er så enkelt at få etableret. Det vil kræve en særlig 
udformning af lyssætningen som skal godkendes af Kystdirektoratet og Søfartsstyrelsen. 
Lokalrådet har ikke midler til at få igangsat en undersøgelse af hvad det vil kræve, for at 
lyssætningen kan gennemføres.  
Flertallet af lokalrådet mener at der ikke skal foretages lyssætning. 
Lokalrådet Foretager sig ikke yderligere!! 
 

8. Petanque banen 
Helt generelt syntes Lokalrådet at det er en god idé at der etableres Petanque baner rundt om i 
kommunen, da dette bl.a. vil kunne få engageret flere ændre og unge på tværs af 
aldersgrænserne og samtidig gavne folkesundheden, men ligesom etableringen af sådanne 
baner i vort område er dette sket i foreningsregi, hvor både etableringen og vedligeholdet 
forestås af den/de der har etableret banerne.  
 

9. Løse ender fra mødet med lokalrådenes formænd d. 15.11.22 
Ingen løse ender. 
 

10. Møde med Klima & Miljøudvalget v. Sarah 
Orientering blev givet og taget til efterretning. 
 

11. Nyt lokalråd, og vores anmodning om at få Esbjerg Strand ind under vores område? 
Der udarbejdes et brev til EK, hvor Lokalrådet ønsker at Mågehøjen og Esbjerg Strand lægges 
ind under S-FL i stedet for ind under der ”nye” lokalråd. 
 

12. MBF forelagde årsregnskabet, og der var ingen kommentarer, hvorfor dette blev godkendt. 
Med hensyn til budgettet, da blev det aftalt at der kun skulle regnes med et kommunalt tilskud 
på 12.000 kr. 
 

13. Evt. 
MBF havde med stor undret set det materiale vedrørende trafikfremmende foranstaltninger 
igennem, og kunne ikke se at det var noget S-FL havde været inputgivere til. 
SN oplyste at der var tale om endog meget gamle ting der indgår i denne oversigt, og vi nok på 
et eller andet tidspunkt var kommet med et input. 
Generalforsamlingen forsøges gennemført den 19. april 2023 kl. 19.00 i mødestedet. 
LR undersøger om lokalet er ledigt. Beretning m.v. drøftes på kommende lokalrådsmøde. 
LR oplyste efterfølgende at Mødestedet er booket, så den 19, april er hermed fast. 
 
 

14. Næste møde 
Er, hvis der ikke kommer noget presserende op, aftalt til torsdag den 2. marts. 
Her skal dagsorden og annonce til generalforsamlingen være klar til offentliggørelse. 
 

 


